

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
PAIX – TRAVAIL – PATRIE

-----  
MINISTERE DE LA RECHERCHE  
SCIENTIFIQUE ET DE L'INNOVATION

-----  
MISSION DE PROMOTION  
DES MATERIAUX LOCAUX

-----  
DIRECTION GENERALE



REPUBLIC OF CAMEROON  
PEACE-WORK-FATHERLAND

-----  
MINISTRY OF SCIENTIFIC  
RESEARCH AND INNOVATION

-----  
LOCAL MATERIALS  
PROMOTION AUTHORITY

-----  
HEAD OFFICE

B.P. 2396 YAOUNDE - CAMEROUN Tél: (237) 691 14 25 52/677 603 462 / 222 22 94 45 Fax : (237) 222 22 37 20 E-mail :  
[mipromalosecretaria@gmail.com](mailto:mipromalosecretaria@gmail.com), site web : [www.mipromalo.org](http://www.mipromalo.org) / [www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm)

## COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES MARCHES

### DOSSIER APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

**N°004/AONO/MIPROMALO/DG/CIPM/DAG/SDBCSM/23 DU03 mai 2023 RELATIF A  
LA COUVERTURE EN ASSURANCE MALADIE POUR LE PERSONNEL DE LA  
MISSION DE PROMOTION DES MATERIAUX LOCAUX (MIPROMALO) AU TITRE DE  
L'EXERCICE 2023 (EN PROCEDURE D'URGENCE).**

**FINANCEMENT: Budget de fonctionnement de la MIPROMALO, exercice  
2023**

**Mission de Promotion des Matériaux Locaux  
(MIPROMALO)**

\*\*\*\*\*

## AVIS D'APPEL D'OFFRES

\*\*\*\*\*

## **1-OBJET DE L'APPEL D'OFFRES**

Le Directeur Général de la MIPROMALO lance un Appel d'Offres National Ouvert relatif à la couverture en assurance maladie pour le personnel de la MIPROMALO au titre de l'exercice 2023.

## **2-CONSISTANCE DES PRESTATIONS**

Les prestations, objet du présent Appel d'Offres portent sur la couverture en assurance maladie du personnel de la MIPROMALO.

Elle couvre :

- Les consultations et les visites médicales ;
- Les frais médicaux ;
- Les frais pharmaceutiques (y compris vitamines, compléments alimentaires et fortifiants prescrits dans le cadre d'une thérapie) ;
- Les frais d'analyses médicales ;
- Les frais d'hospitalisation ;
- Les frais d'actes de spécialités telles que radiologie, vaccination, électrothérapie ;
- Les dialyses ;
- Les frais de trithérapie ;
- Les maladies chroniques ;
- Les frais de sanatorium et de préventorium ;
- Les frais de lunetterie ;
- Soins dentaires;
- Les frais de maternité ;
- Une couverture contre toutes les maladies, y compris le SIDA, le paludisme, le cancer, ou toute autre affection particulière ;
- Les frais de rééducation, kinésithérapie et physiothérapie ;
- Les frais d'échographie, mammographie ;
- Visite systématique annuelle de santé (*glycémie, urée-créatine, BU, RX thorax*)

**NB :** En plus des prestations ci-dessus, le groupe I bénéficiera des prestations ci-après :

- Les frais chirurgicaux ;
- Les frais d'analyses de laboratoires ou travaux exécutés dans les laboratoires autorisés ;
- Les soins à l'étranger.

### **3-COUT ESTIMATIF ET DUREE**

Le coût prévisionnel annuel de la prestation est de **neuf millions cent mille (9 100 000) francs FCFA.**

La prestation se fera pendant une période de **six (06) mois** à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer.

### **4-PARTICIPATION**

La participation au présent dossier d'appel d'offres est ouverte aux Compagnies d'assurances de droit camerounais installées en République du Cameroun, agréées conformément au Code CIMA, et ayant une expérience avérée dans les domaines concernés.

### **5-FINANCEMENT**

Le financement des prestations, objet du présent Appel d'Offres est assuré par le budget de fonctionnement de la MIPROMALO exercice 2023.

Le dossier peut être consulté et retiré auprès du Service des Marchés de la MIPROMALO sis à sis au quartier Nkolbikok à yaoundé, B.P 2396 Yaoundé, Tél: (237) 691 14 25 52 / 677 603 462 ; Fax: (237) 222 22 37 20 ; Site Web :[www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) ; e-mail : [mipromalosecrétaria@gmail.com](mailto:mipromalosecrétaria@gmail.com); [contact@mipromalo.cm](mailto:contact@mipromalo.cm); dès publication du présent avis d'appel d'offres.

### **6-ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES**

Le dossier peut être obtenu aux heures ouvrables auprès du Service des Marchés du MIPROMALO sis au quartier Nkolbikok à yaoundé, B.P 2396 Yaoundé, Tél: (237) 691 14 25 52 / 677 603 462 ; Fax: (237) 222 22 37 20 ; Site Web :[www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) ; e-mail : [mipromalosecrétaria@gmail.com](mailto:mipromalosecrétaria@gmail.com); [contact@mipromalo.cm](mailto:contact@mipromalo.cm); Contre versement d'une somme de : **dix-neuf mille (19 000) francs FCFA** non remboursable, payable au **Compte Spécial CAS-ARMP N° 335 988 ouvert auprès des agences BICEC**, dès publication du présent avis d'appel d'offres.

### **7-\*REMISE DES OFFRES**

Les offres rédigées en français ou en anglais, en **sept (07) exemplaires** (*dont un original et six copies marqués comme tels*), seront déposées auprès du Service des Marchés de la MIPROMALO sis au quartier Nkolbikok à yaoundé, B.P 2396 Yaoundé, Tél: (237) 69114 25 52 / 677 603 462 ; Fax: (237) 222 22 37 20 ; Site Web :[www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) ; e-mail : [mipromalosecrétaria@gmail.com](mailto:mipromalosecrétaria@gmail.com); [contact@mipromalo.cm](mailto:contact@mipromalo.cm); au plus tard le ..... à 12 heures et devront porter la mention:

#### **APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT**

**N°004 /AONO/MIPROMALO/DG/CIPM/DAG/SDBC/SM/23 DU03 mai 2023**

**RELATIF A LA COUVERTURE EN ASSURANCE MALADIE POUR LE PERSONNEL  
DE LA MISSION DE PROMOTION DES MATERIAUX LOCAUX (MIPROMALO) AU  
TITRE DE L'EXERCICE 2023 (EN PROCEDURE D'URGENCE).**

**« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »**

## **1. CAUTIONNEMENT PROVISOIRE**

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie de soumission) établi selon le modèle indiqué dans le Dossier d'Appel d'Offres par un établissement bancaire agréé par le Ministre en charge des finances, d'un montant égal à **cent quatre-vingt-deux mille (182 000) francs CFA**.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard trente (30) jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif. La caution provisoire est valable pendant trente (30) jours au-delà du délai de validité des offres. Les chèques bancaires même certifiés ne sont pas acceptés en lieu et place du cautionnement provisoire.

## **2. RECEVABILITE DES OFFRES**

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission délivrée par un établissement bancaire de premier ordre agréé conformément à la réglementation en vigueur, d'une durée de validité de **cent vingt (120) jours** à compter de la date d'ouverture des offres, d'un montant de **cinq quatre-vingt-deux mille (182 000) francs CFA**.

Sous peine de rejet, les pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établis postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres. Toute offre non conforme aux prescriptions du présent dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable.

## **3. OUVERTURE DES OFFRES**

**Les offres seront ouvertes en deux phases.**

L'ouverture des enveloppes contenant les pièces administratives et techniques aura lieu le ..... à **13 heures** par la Commission Interne de Passation des Marchés de la MIPROMALO dans la salle de conférence. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne dûment mandatée et ayant une bonne connaissance de l'offre.

## **4. DUREE D'EXECUTION**

Le délai prévu par le Maître d'Ouvrage pour l'exécution des prestations est de **six (06) mois** après notification de l'ordre de service de démarrage des prestations du marché.

## **5. PRINCIPAUX CRITERES D'EVALUATION**

Les offres seront évaluées selon la notation par points, conformément aux critères ci-après :

### **Critères éliminatoires :**

- Dossier administratif incomplet 48h après ouverture des plis ou non conforme aux prescriptions du DAO ;
- Fausse déclaration, substitution ou pièce falsifiée ;
- Absence de caution de soumission ;
- Absence d'agrément MINFI ;
- Absence d'attestation d'adhésion aux dispositions du Code CIMA
- Absence des états C4 et C11 des années 2019, 2020 et 2021, dûment certifiés par les services compétents du Ministère en charge des Finances ;
- Marge de solvabilité et engagement réglementé déficitaire pour l'une des années (2019, 2020 ou 2021) ;
- Absence d'un prix unitaire quantifié ;
- Offre financière inférieure à 90% du budget prévisionnel ;
- Note technique inférieure à 80 points sur 100 ;

### **Critères essentiels :**

<b>Critères</b>	<b>Notation (points)</b>
Présentation générale de l'offre	<b>03</b>
Références générales du soumissionnaire (Représentativité territoriale, Ancienneté)	<b>05</b>
Références spécifiques du soumissionnaire dans les risques similaires au cours des trois dernières années	<b>15</b>
Description détaillée des garanties offertes	<b>15</b>
Modalités de mise en jeu de la garantie	<b>10</b>
Couverture des engagements réglementés	<b>15</b>
Couverture de la marge de solvabilité	<b>10</b>
Cadences de règlement des sinistres au cours des cinq dernières années ou pour la durée d'existence pour les compagnies de moins de 5 ans d'âge	<b>15</b>
Couverture de réassurance dans la branche considérée	<b>05</b>
Facilités accordées	<b>02</b>
Conventions dûment signées avec les formations sanitaires présentes dans les localités ou la MIPROMALO est basée	<b>02</b>
Certification ISO 9001 :2015	<b>03</b>
<b>TOTAL</b>	<b>100</b>

Seules les offres ayant obtenu au moins un score de 80 points sur l'ensemble des critères essentiels tels que déclinés dans la grille d'évaluation en annexe du présent dossier d'appel d'offres, seront retenues pour l'évaluation des offres financières. L'ouverture de ces offres financières se feront en présence des soumissionnaires concernés.

La note financière « NF » sera calculée selon la formule 
$$NF = \frac{Mn \times 100}{Moc}$$

Avec « Mn » le montant de l'offre complète, conforme et moins distante et « Moc » le montant de l'offre considérée.

La note finale sera calculée de la manière suivante :80% de la note Technique + 20% de la note Financière.

## 6. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

## 7. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès du Service des Marchés de la MIPROMALO sis au quartier Nkolbikok à yaoundé, B.P 2396 Yaoundé, Tél: (237) 691 14 25 52 / 677 603 462 ; Fax: (237) 222 22 37 20 ; Site Web :[www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm); e-mail :[mipromalosecretaria@gmail.com](mailto:mipromalosecretaria@gmail.com); [contact@mipromalo.cm](mailto:contact@mipromalo.cm);

**NB :** Pour toute tentative de corruption ou fait de mauvaise pratique bien vouloir appeler la **CONAC** ou envoyer les **SMS** au Numéro **1517**.

**NB :** Aussi, la gestion et le suivi de ce contrat seront assurés par **JAAM INSURANCE BROKER** BP 35515 Yaoundé, courtier en assurance et détenteur d'un mandat de placement. Sa rémunération sera assurée par la compagnie attributaire du marché, conformément à la règlementation en vigueur.

Yaoundé, le \_\_\_\_\_

**LE DIRECTEUR GENERAL**

### **AMPLIATIONS :**

- MINMAP
- ARMP-JDM (pour publication) ;
- P/CIPM-MIPROMALO;
- S/DG
- DAG/SDBC/SM
- AFFICHAGE ;*
- ARCHIVES.*

## **TENDER NOTICE**

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PAIX – TRAVAIL – PATRIE

-----  
MINISTRE DE LA RECHERCHE  
SCIENTIFIQUE ET DE L'INNOVATION

-----  
MISSION DE PROMOTION  
DES MATERIAUX LOCAUX

-----  
DIRECTION GENERALE



REPUBLIC OF CAMEROON

PEACE-WORK-FATHERLAND

-----  
MINISTRY OF SCIENTIFIC  
RESEARCH AND INNOVATION

-----  
LOCAL MATERIALS  
PROMOTION AUTHORITY

-----  
HEAD OFFICE

B.P. 2396 YAOUNDE – CAMEROUN, Tél : (237) 691 14 25 52 / 222 22 94 45 Fax : (237) 222 22 37 20 E-mail :  
[mipromalosecretariat@gmail.com](mailto:mipromalosecretariat@gmail.com) Site web : [www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) / [www.mipromalo.org](http://www.mipromalo.org)

## INTERNAL COMMISSION OF PROCUREMENT

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDERS IN EMMERGENCY PROCEDURE  
N°004/ONIT/MIPROMALO/DG/CIPM/DAG/SDBC/SM/2023 RELATING ON 03<sup>rd</sup> may  
2023 HEALTH INSURANCE OF MIPROMALO FOR THE EXERCICE 2023.

### 1. OBJECT

The General Manager of the Local Materials Promotion Authority “MIPROMALO” launches an Open National Invitation for tender relating on health insurance coverage, of MIPROMALO for the exercise 2023.

### 2. NATURE OF SERVICE

The services subject of this invitation to tender includes the insurance coverage as follows Cover and risk guarantee on health insurance.

It's covers:

- Consultations and medical examinations;
- Medical expenses;
- The pharmaceutical costs including vitamins, dietary supplements and fortifiers prescribed as part of therapy;
- The cost of medical tests;
- The cost of hospitalization;
- The legal fees specialties such as radiology, vaccination, electrotherapy;
- Dialysis;
- Chronic diseases;
- The cost of ART;
- The cost of sanatorium and preventorium;
- The cost of eyewear;
- Dental care ;
- The costs of motherhood;
- The maternity allowance;

- Coverage against all diseases, including AIDS, malaria, cancer, or any other particular affection;
- The costs of functional rehabilitation and physiotherapy;
- Ultrasound and mammography costs,
- systematic annual health visit (*blood sugar, urea-creatinine, BU, RX thorax*)

**NB:** In addition to the above services, Group A will receive the following benefits:

- Surgical costs;
- The costs of laboratory analyses or work carried out in authorized laboratories;
- Care abroad.

### **3. ESTIMATED COST**

The annual forecast cost is **nine million one hundred thousand (9 100 000) francs FCFA.**

### **4. PARTICIPATION**

This open invitation to tender is intended for insurance companies, approved under the CIMA Code, with relevant experience in this sector of activity and settled in the Republic of Cameroon.

### **5. FUNDING**

The services subject of this invitation to tender shall be financed by the MIPROMALO's Running Budget for 2023 fiscal year.

### **5. CONSULTATION AND AVAILABILITY OF TENDER DOCUMENTS**

Interested bidders can consult the tender file at open hours at the MIPROMALO's Department of Administrative and Financial Affairs, Procurement Service, PO Box 2396 Yaounde, Tél: (237) 691 14 25 52 / 677 603 462 ; Fax: (237) 222 22 37 20 ; Site Web :[www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) ; e-mail : [mipromalosecrétaria@gmail.com](mailto:mipromalosecrétaria@gmail.com); [contact@mipromalo.cm](mailto:contact@mipromalo.cm); upon publication of tender notice.

### **6. ACQUISITION OF THE TENDER DOCUMENTS**

Bidders can collect complete tender documents at the MIPROMALO's Department of Administrative and Financial Affairs, Procurement Service, PO Box 2396 Yaounde, Tél: (237)6911425 52 / 677 603 462 ; Fax: (237) 222 22 37 20 ; Site Web :[www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) ; e-mail : [mipromalosecrétaria@gmail.com](mailto:mipromalosecrétaria@gmail.com); [contact@mipromalo.cm](mailto:contact@mipromalo.cm); during working hours from Monday to Friday, upon publication of tender notice, against presentation of payment receipt of non refundable sum of **nineteen thousand (19000) F.CFA**, to account **CAS-ARMP N° 335 988** opened at various BICEC branches. The proof of payment shall be included in the bid.

### **7-SUBMISSION OF BIDS**

Complete offers written in English or French, in **07 (seven) copies** (one original and six copies marked as such) sealed in an envelope shall be deposited against a receipt at the MIPROMALO's Department of Administrative and Financial Affairs, Procurement Service,

Box 2396 Yaounde, Tél: (237) 691 14 25 52 Fax : (237) 222 22 37 20 , Site Web : [www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) ; E-mail :[mipromalosecrétaria@gmail.com](mailto:mipromalosecrétaria@gmail.com), not later than .....  
at 12am local time and should carried these inscription:

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDERS IN EMERGENCY PROCEDURE  
N°004/ONIT/MIPROMALO/DG/CIPM/DAG/SDBC/SM/2023 RELATING ON .....  
HEALTH INSURANCE OF MIPROMALO FOR THE EXERCISE 2023.  
« TO BE OPENED ONLY DURING THE EVALUATION SESSION »**

**7. PROVISIONAL BID BOND**

Each bidder must attach in his administrative documents, a provisional bid bond issued by a first rate bank approved by the Ministry of Finance an amount of **one hundred eighty two thousand (182 000) CFA francs.**

The provisional deposit will be automatically liberated at most **thirty (30) days** after the expiry date of the validity of bids for bidders who have not been retained. In case the bidder has been attributed the contract, the provisional deposit will be liberated after the constitution of the final deposit. Provisional deposit is valid for **thirty (30) days** after the validity period of the offers. Certified bank cheques are not accepted in place of a bid bond.

**8. ADMISSIBILITY OF BIDS**

Each bidder must include in their administrative documents a bid bond issued by a first rate bank approved by the Minister of Finance and recognized by COBAC, remain valid for

a hundred and twenty (120) days beyond the original date set for the validity of offers, as follows cover and warranty risk on the disease, all causes of death and disability from all causes for staff of MIPROMALO **one hundred eighty two thousand (182 000) CFA francs.**

On the risk of being reject, all administrative documents should be product in original copies or attested certified copies by a public administrative authority or issuing service, in compliance with Invitation to tender Special clauses. They should be necessarily issued later not more than 03 (three) months or being established upon after the date of signatory of the tender notice.

Any bid not in compliance with the specifications of this tender notice shall be declared inadmissible.

**9. OPENING OF BIDS**

The bids shall be opened into two phases.

Opening of envelopes containing administrative and technical bids will be conducted on the ..... at **13 am** local time by the Tenders Boards Committee of MIPROMALO in the meeting hall at MIPROMALO's head quarters.

Only bidders or duly authorized representatives having full knowledge of the file may be awaited during the bids open ceremony.

## 10. DURATION OF EXECUTION

Delays fixed by the project Owner for the execution of work is **six (06) months** after notification of execution service order of the contract.

## 11. PRINCIPALS EVALUATION CRITERIA

Offers will be evaluated through marks notation, based on the following criteria

### Eliminatory criteria:

- Irregular or incomplete administrative to the prescription of the tender file 48 h after opening of the bids ;
- False declaration, substituted or forget administrative documents ;
- Absence of administrative documents ;
- Absence of the MINFI agreement ;
- Certificate of adherence to the provisions of the CIMA Code
- Absence of C4 and C11 states for the years 2019, 2020 and 2021;
- Solvency and Coverage of commitments deficient in any of the years 2019, 2020 or 2021;
- Absence of a quantified unit price;
- Financial offer of less than 90% of the estimated budget;
- Technical scoreless than 80 points on all the essential criteria;

### Essentials criteria:

Critères	Notation (points)
General presentation of bid	03
General references of the tendered	05
Bidder's References in similar risks during the last five years (attach the first and the last pages of the contract)	15
Detailed description of guarantees offered	15
Modalities to put the guarantee into play	10
Coverage of regulated commitments	15
Coverage of the solvency margin	10
Claims settlement rate over the past five years or for the duration of existence for companies less than 5 years of age	15
Reinsurance treaties in the similar branch under validity	05
Facilities granted	02
Agreements duly signed with health facilities in localities where Matgénie is based	02
ISO 9001:2015 Certification	03
<b>TOTAL</b>	<b>100</b>

Only bids the score at least than 80 marks out of essential criteria would qualify for the financial evaluation.

The financial score “NC” will be calculated using the following formula:

$$NF = Mn \times 100 / Moc$$

“Mn” with the full amount of the bid compliant and lowest and “Moc” and the amount of the bid in question.

The final grade will be calculated as follows: 80% Technical Note + 20% Financial Note.

#### **11-VALIDITY OF BIDS**

Bidders shall be bound by their bids for a period of 90 (ninety) days with effect from the date of opening of bids.

#### **12. COMPLEMENTARY INFORMATION**

Any further information relating this tender file may be obtained for interested bidders during open working hours at the MIPROMALO's Department of Administrative and Financial Affairs, Procurement Service , Box 2396 Yaounde, Tél: (237) 691 14 25 52 Fax : (237) 222 22 37 20 , Site Web : [www.mipromalo.cm](http://www.mipromalo.cm) ; E-mail :[mipromalosecrétaria@gmail.com](mailto:mipromalosecrétaria@gmail.com).

NB: For any attempt at corruption or bad practice, please call **CONAC or send SMS to Number 1517.**

**NB: On the other, the management and monitoring of this contract will be provided by JAAM INSURANCE BROKER BP 35515 Yaoundé, and holder of an investment mandate, his remuneration will be provided by the company awarded the contract, in accordance with the regulations.**

Yaoundé, the\_\_\_\_\_

**THE GENERAL DIRECTOR**

#### **COPIES**

- MINMAP
- ARMP-JDM (for publication);
- P/CIPM
- S/DG
- DAG/SDBC/SM
- ARCHIVES ;
- AFFICHAGE.